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Dagsorden 
Skolebestyrelses- 
møde   

Dato: 8. december 2021 
Sted: Afd. Kongevejen  
Tid: 17.00-20.30 

Mødeleder/facilitator: Mette Thrane   Referent: Henriette Øland 

Forældrerepræsentanter: Mette Thrane Nielsen (formand), Maiken Skovmøller Isberg 

Medarbejderrepræsentanter: Karen Krogshøj Larsen (Kongevejen), Stefan Tausen (Ravnsholt), Lisa Østerhegn (Engholm),  

Elevrepræsentanter: Emma Them Kjølholm Burnett (Engholm), Charlotte Schultze Pedersen og Benjamin Haunstrup Grebin (Kongevejen), Sarah Eller (Ravnsholt) 

Ledelsen: Morten Winther Bothe, Bjørn Fouchard, Henriette Øland 

Afbud: Kristina Ørbæk Larsen, Andreas Hansen, Lene Westergaard, Merete Jelsbak Langseth, Villads Worm (Ravnsholt), Finn Knudsen 

 
Tid 
 

Indhold  
 

Formål og det, der skal udrettes under 
punktet + organisering (sådan gør vi) 

Referat 

5 min Tjek ind 
Hvad tjekker jeg ind med? 
Hils og mød 

Tegn dit emoji-humør 
 
Ansvarlig: Morten 

 

 
5 min 

Formål og prioritering af mødets ind-
hold 
 

Ansvarlig: Morten og Mette  

17.05 1. Godkendelse af referat fra sidste 
møde (bilag 1) 

Ansvarlig: Mette Referatet blev godkendt. 

 2. Godkendelse af dagsordenen 
 

Ansvarlig: Mette Dagsordenen blev godkendt med den ændring, at punkt 6 
om børne-og læringssynet bliver flyttet op som nyt punkt 4. 
 

17.10 3. Nyt fra Elevrådet Velkommen til nye elevrådsrepræsentanter. 
 
 
 
Ansvarlig: Mette 

Engholm: 
- Vi arbejder videre med at sikre gode toiletter, og hvor-

dan eleverne selv kan være med til at holde orden på 
klassernes egne toiletter. Lyset på toiletterne slukker 
meget hurtigt – det følger Morten op på.  
 

- Vi arbejder også fortsat med mad og priser i kantinen. 
 
Ravnsholt: 
- Vi snakket om kantinen både at det er for dyrt, og at 

der er hår i maden 
 

- Vi har lavet en undersøgelse om larm. De små elever 
har ikke alle fået svaret, men noget tyder på, at der er 
mere larm i de store klasser. 
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Kongevejen:  
- Vi har også arbejdet med larm, og der var en oplevelse 

af, at der ikke var så meget larm. 
 

- Vi sælger juletræer. Sidste søndag slog vi rekorden med 
flest solgte træer på en dag. Juletræssalg skal give 
penge til skiferie. Åbent hverdage 10-15 og i weeken-
den 10-16. 

 
- Om morgenen i december har vi julelege.  

 

18.50 4. Drøftelse af forslag om på børne- 
og læringssynet på forældremøder 
fremover (uden bilag) 

På sidste SKB-møde blev det aftalt, at Karen, Stefan, Lisa, 
Morten, Wibe og Tine til SKB-mødet i december kommer 
med et forslag til, hvordan vi kan introducere forældrene til 
børne- og læringssynet, og hvordan lærere og pædagoger 
kan præsentere de gode eksempler og fortælle om de ud-
fordringer, de oplever.  
 
Ansvarlig: Morten m.fl.  

Morten og Karen fortalte, at der har været møde med de 
daglige ledere om, hvordan vi kan brede kendskabet ud.  
 
Forslaget er blevet, at vi gerne vil præsentere det på vores 
forældremøder, og at forældrene i hver klasse skal have 
mulighed for at arbejde med, hvordan vil de integrere det i 
de enkelte klasser. I dette skoleår vil vi også gerne præsen-
tere det på valgmødet for ud for skolebestyrelsesvalget. 
Hvis vi går videre med forslaget, vil vi nedsætte en arbejds-
gruppe, der kan konkretisere forslaget.  
 
Det blev drøftet, at arbejdet med børne- og læringssynet 
kan være en løftestang til at styrke skole-hjem-samarbej-
det. Det kan samtidig give et fælles sprog og bidrage til for-
ventningsafstemningen mellem skole og hjem.  
 
Det blev aftalt at nedsætte en arbejdsgruppe med ledelse, 
forældre og medarbejdere – 5-7 personer. Karen deltager 
som facilitator, og Tine Riemann deltager fra ledelsen. Der-
udover deltager Mette og Maiken som forældre og Lisa og 
Stefan som medarbedjere. Mette undersøger, om flere for-
ældre vil deltage.   
 

17.20 5. Inddragelse af KFR (bilag 2) På SKB-mødet i august blev det aftalt at drøfte, hvordan 
KFR kan inddrages mere løbende i SKBs arbejde. Det blev 
aftalt, at Kristina og Andreas laver oplæg vedr. inddragelse 
af KFR.  
 

Kristina og Andreas var forhindrede i at deltage på dagens 
SKB-møde, og de har derfor udarbejdet et skriftligt forslag 
om: 
- At SKBS medlemmer bliver kontaktpersonser for KFR’er 

i forskellige afdelinger, fx indskoling, mellemtrin osv.  
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Ansvarlig: Kristina og Andreas  
Det blev aftalt at udskyde drøftelsen til næste møde, da der 
har været en del afbud fra forældre på dagens møde.  

17.50 6. Tilsyn: Princippet for motion og be-
vægelse (bilag 3 præsenteret på 
mødet) 
 

I forlængelse af sidste SKB-har personalet drøftet SKBs 
spørgsmål vedrørende Princip for motions og bevægelse.  
Besvarelser bliver samlet i et bilag, der bliver eftersendt til 
SKB inden mødet.  
 
SKB har stillet disse spørgsmål til årgangsteam: 
- Hvor meget bevægelse oplever eleverne i undervisnin-

gen? 
- Hvilke former for bevægelse fungerer godt på årgan-

gen? Gerne flere eksempler. 
- Hvad er det største benspænd for bevægelse i under-

visningen? 
 
SKB har stillet disse spørgsmål til SFO: 
- Hvordan sikrer I, at alle børn bevæger sig i SFO? 
- Hvilke former for bevægelse fungerer godt i SFO? 

Gerne flere eksempler. 
- Hvad er det største benspænd for bevægelse i SFO? 
 
Ansvarlig: Mette og Morten 

Morten præsenterede personalets besvarelser på mødet.  
Besvarelserne er samlet i et bilag, der bliver sendt til SKB 
sammen med referatet.  
 
Det blev drøftet, at besvarelserne giver mange konkrete ek-
sempler på bevægelse. Bl.a. lokaler, udendørsfaciliteter og 
forberedelsestid bliver nævnt som benspænd, og at man er 
opmærksom på, om man forstyrrer andre klasser.  
 
Det blev drøftet, at det er godt at få drøftet, hvad er bevæ-
gelse egentlig og få meldt det tydeligere ud til personalet. 
Personalet skal huske, at småt også er godt – al bevægelse 
skal ikke have et fagligt indhold. Små brain-breaks og gåture 
rundt om skolen kan også give bevægelse.  
 
Det blev drøftet, at der tidligere har været bevægelsesbånd 
på Ravnsholt. Det sikrede bevægelse på et bestemt tids-
punkt på dagen, og samtidig betød det også, at der ikke var 
så meget fokus på bevægelse resten af skoledagen.  
 
Det blev drøftet, at tilsynet har været en god proces, der 
har givet personalet en anledning til at se på bevægelse i 
undervisningen. I udskolingen har man fx konstateret, at 
der ikke er nok bevægelse. Derfor vil udskolingen arbejde 
med det som tema.  
 
Det blev drøftet, at det kunne være en idé, at personalet 
fast tager det op til intern drøftelse, hvordan man sikrer be-
vægelsen – og hvordan kolleger kan hjælpe hinanden med 
inspiration. 
 
Det blev aftalt, at der ikke er behov for at justere på princip-
pet.  
 
Der var også enighed om, at tilsynet har fungeret godt, fordi 
der blev stillet interesserede og nysgerrige spørgsmål til 
praksis på årgangene. Tilsynet kunne blive udbygget med et 
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punkt, hvor SKB spørger efter forslag til mulige forbedrin-
ger.  
 

 
18.20 
 

Spisepause 
  

19.05 7. Drøftelse af høringssvar om kvali-
tetsrapporten (bilag 5) 
 

Ansvarlig: Mette og Morten Morten fortalte, at BSU har drøftet, hvad man gerne vil se 
på i dette års kvalitetsrapport. Det er bl.a. erfaringerne fra 
Covid-19 samt data på trivsel og faglige resultater. BSU øn-
sker ikke, at der bruges tid på at beskrive pædagogiske ind-
satsområder. BSU ser gerne, at der eksperimenteres med 
formen på rapporten.  
 
BSU har desuden bedt SKB komme med 3-5 indikatorer. Her 
peger SKB på: 
 
- Implementeringen af de 3 elementer i Børne- og læ-

ringssynet = 3 indikatorer 
- De fysiske rammer og læringsmiljø på skolerne 
 
Mette udarbejder på den baggrund høringssvar fra SKB.  
 

19.20 8. Status på indskrivning til 0. klasse i 
22/23 
 

Ansvarlig: Morten Morten fortalte, at vi pt. har 136 tilmeldte børn med 71 på 
Engholm og 65 på Ravnsholt. Af de 136 elever hører 29 ele-
ver til Lillevangs skoledistrikt.  
 
Hvis det politisk bliver besluttet at følge forældrenes øn-
sker, vil det betyde tre 0. klasser på både Engholm og 
Ravnsholt.  
 

19.30 9. Henvendelse om musical på 5. år-
gang på Ravnsholt (bilag 5.5) 

Ansvarlig: Mette Mette fortalte, at der er kommet en forældrehenvendelse 
om beslutningen om, at der 
 
Morten fortalte, at ledelsen meget gerne vil have musical 
tilbage. Vi har drøftet, om vi kan finde en ny ramme, der 
kan bruges på en given årgang på tværs af Kratbjergskolen – 
ikke nødvendigvis på samme tidspunkt af året, men med et 
koncept, der kan bruges på flere matrikler.  
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Hvis der skal arbejdes videre med den idé, skal vi sikre, at 
der er personaler, der gerne vil bære idéen videre. Ledelsen 
går videre med den mulighed. 
 
Morten skriver et svar på henvendelsen. 
 

19.40 10. Orientering om fagdage og evalue-
ring af fagdage for ud for 22/23  

Ansvarlig: Morten Morten fortalte, at der på både Engholm og Ravnsholt pt. er 
en evaluering i gang om fagdage, herunder hvilke fag der 
næste skoleår skal bidrage til fagdagene.  

19.50 11. Status på for skolebestyrelsesvalg 
2022 (bilag 6 og 7) 

Børne- og skoleudvalget (BSU) har den 23/11-21 behandlet 
skolernes forslag til valgregler og tidsplaner for skolebesty-
relsesvalget. BSU har indstillet valgreglerne til godkendelse i 
Økonomiudvalget og byrådet.  
 
Kratbjergskolens forslag til valgregler og tidsplan er vedlagt 
som bilag. Dato for valgmøde er planlagt til 20. april 2021. 
 
I valgreglerne har vi lagt op til, at der er valg på Kongevejen 
hver andet år. Vi afventer p.t. tilbagemelding fra Under-
visningsministeriet på, hvem der kan stemme til valg på 
Kongevejen, og hvad der gælder af regler om suppleant og 
suppleringsvalg.  
 
Ansvarlig: Henriette 
 

Henriette og Morten fortalte, at vi fortsat afventer svar fra 
Undervisningsministeriet omkring rammerne for valg på 
Kongevejen hver andet år. Det er desuden blevet overvejet, 
om man kunne blive valgt til at repræsentere specialområ-
det samlet, så man er repræsentant for både Kongevejen og 
gruppeordningerne.  
 
Fra næste SKB-møde bliver skolebestyrelsesvalget et fast 
punkt på dagsordenen.  

20.00 12. Orientering om ferieplan 22/23 og 
23/24 (bilag 8 og 9) 

BSU har vedtaget ferieplan for 22/23 og 23/24, hvor man 
har lyttet til SKBs forslag om at justere i ferieplanen for 
22/23. BSU har fastholdt ferieplanen for 23/24. 
 
Ferieplanen er vedlagt til orientering og desuden lagt på 
AULA og hjemmeside. 
 
På sidste SKB-møde besluttede SKB at foreslå følgende æn-
dringer i ferieplanen: 
 
- 22/23: Første skoledag bliver tirsdag 9. august, og jule-

ferien er til og med mandag den 2. januar. 

Punktet er blot til orientering.  
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- 23/24: Første skoledag bliver mandag 15. august, og ju-
leferien går fra torsdag den 21. december til og med 
tirsdag den 2. januar. 

 
Ansvarlig: Henriette 
 

20.05 13. Status på økonomi 2021 (bilag 10 
og bilag 10A) 
 

Ansvarlig: Morten og Henriette Henriette og Morten fortalte, at vi pt. forventer at lande på 
et merforbrug på ca. 300.000 kr. Det betyder, at vi har ind-
hentet mere af det store merforbrug i 2019.  
 
Vi har netop fået budgetrammen for 2022, så vi kan gå i 
gang med at udarbejde et udkast til budget for skolen i 
2022. Det udkast bliver sendt til SKB forud for mødet i fe-
bruar.  

20.15 14. Meddelelser fra ledelse, personale 
og forældre 

Kun meget vigtigt nyt til dette punkt.  
 
Ansvarlig: Mette 

Personale:  
- Chromebooks kan ikke holde strøm en hel dag, hvilket 

giver opladerledninger på tværs i klasselokalerne. Vi ar-
bejder på Ravnsholt med at opfordre eleverne til at op-
lade hjemmefra.  

20.25 15. Evt. 
 

Ansvarlig: Mette Intet under evt.  

 

Punkter til møde i februar: 

- Skemamodel og timefordelingsplan for 22/23 

- Evaluering af fagdage 

- Tilsyn: Hvilket princip? 

- Inddragelse af KFR – fortsat drøftelse 


